



Jan Johannsmann

Head of Registration & Admission

[jan.johannsmann@modelnatogermany.de](mailto:jan.johannsmann@modelnatogermany.de)

## Call for Support

Model NATO Germany is looking for volunteers to organize the 1<sup>st</sup> Model NATO Germany from the 27<sup>th</sup> of November to the 1<sup>st</sup> of December 2023 as

### Team Member in the Registration & Admission Department

As a non-profit organization, we as Model NATO Germany want to do our part in securing a sustainable future for NATO as an institution of collective defense. To achieve this, we want to enhance the understanding of future decision makers as well as interested students from academia and practice regarding NATO's values, political processes and importance for as well as role in global security.

During a 4-day long scenario simulation in English, we are planning to grant 96 students from Germany and other NATO member-states the opportunity to solve a crisis situation by working within the mechanisms and processes of the North Atlantic Treaty Organization. Filling the roles of national representatives working in delegations, the students will have to coordinate their actions beyond their assigned committees and negotiate their standpoints within both the North Atlantic Council, the Military Committee as well as a scenario-dependent third committee.

As a Team Member in the Registration & Admissions department, you will be responsible for the conception and implementation of the call for applications and the selection of participants. The conception is done in close cooperation with the Academics department to ensure a smooth process. The selection of participants is done in close cooperation with the entire team according to previously defined guidelines, which you will help to shape. During the event, the activities mainly consist of supporting the participants as well as other partners on site and all resulting tasks. In addition, other activities can be taken on by arrangement.

Generally, we are looking for people who are interested in security policy and NATO-related issues. Due to the nature of the activities, we require fluency in English. For this position in particular, we are looking for individuals with high organizational skills and self-organization. Furthermore, a high awareness in topics such as diversity and inclusivity is desired in order to make the application process as easy and inclusive as possible.

We offer the opportunity to become part of the first Model NATO Germany, to gain valuable experience in project management as well as in accompanying and supervising about 100 international participants.

Applications, including a short motivational letter (English) and CV (German or English), can be sent to [jan.johannsmann@modelnatogermany.de](mailto:jan.johannsmann@modelnatogermany.de) until the **12<sup>th</sup> of March 2023**.



Jan Johannsmann

Abteilungsleiter Registration & Admission

[jan.johannsmann@modelnatogermany.de](mailto:jan.johannsmann@modelnatogermany.de)

## Ausschreibung

Model NATO Germany e.V. sucht nach Unterstützung für die Organisation der 1. Model NATO Germany vom 27. November bis zum 01. Dezember 2023 als

### Teammitglied in der Abteilung Registration & Admission

Wir möchten unseren Teil beitragen die Anerkennung, das Verständnis und die gesellschaftliche Auseinandersetzung mit der NATO nachhaltig zu fördern. Hierfür haben wir den gemeinnützigen Verein „Model NATO Germany e.V.“ gegründet, dessen Ziel es ist eine Simulation der NATO zu veranstalten. Dadurch wollen wir das Verständnis zukünftige EntscheidungsträgerInnen sowie sicherheitspolitisch Interessierten aus Forschung und Praxis über die Werte, die politischen Prozesse und die Bedeutung der NATO für und die Rolle in der internationalen Sicherheit vertiefen.

Bei der englisch-sprachigen Simulation möchten wir Studierende verschiedener Studienrichtungen zusammenbringen und dem gestiegenen Interesse für Sicherheitspolitik und der NATO ein Forum bieten. Unsere Simulation bietet hierbei Studierenden aus Deutschland und der gesamten NATO-Gemeinschaft die Möglichkeit, anhand eines simulierten Krisenszenarios mehr über die Funktion, die Rolle und die Herausforderungen der Allianz zu erfahren.

Als Teammitglied in der Registration & Admissions Abteilung bist du mit der Konzeptionierung sowie Durchführung der Ausschreibung und Auswahl der Teilnehmenden beauftragt. Die Konzipierung erfolgt dabei in enger Abstimmung mit der Abteilung Academics, um einen reibungslosen und inhaltlich anspruchsvollen Prozess zu gestalten. Die Auswahl der Teilnehmenden erfolgt in enger Zusammenarbeit mit dem gesamten Team nach vorher gemeinsam definierten Richtlinien. Während der Veranstaltungen bestehen die Tätigkeiten im Wesentlichen aus der Betreuung der Teilnehmenden sowie weiterer PartnerInnen vor Ort und allen daraus anfallenden Aufgaben. Darüber hinaus können weitere Tätigkeiten nach Absprache übernommen werden.

Grundsätzlich erwarten wir bei BewerberInnen ein Interesse an internationaler Politik und der NATO. Aufgrund der Art der Tätigkeiten setzen wir fließende Englischkenntnisse voraus. Für diese Position im speziellen suchen wir nach Personen mit hohem Organisationstalent und Selbstorganisation. Darüber hinaus ist ein hohes Bewusstsein in Themen wie Diversität und Inklusivität gewünscht, um den Bewerbungsprozess für Teilnehmende so einfach und inklusiv wie möglich zu gestalten.

Wir bieten die Möglichkeit, ein Teil der ersten Model NATO Germany zu werden, wertvolle Erfahrung im Projektmanagement sowie in der Begleitung und Betreuung von circa 100 internationalen TeilnehmerInnen zu sammeln.



## Model NATO Germany

---

Bewerbungen, bestehend aus einem kurzen Motivationsschreiben (Englisch) und CV (Deutsch oder Englisch), können per Email an [jan.johannsmann@modelnatogermany.de](mailto:jan.johannsmann@modelnatogermany.de) bis zum **12.03.2023** versendet werden.